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Tåkenhewer
tjukkouer Sol-
heia som ligger
like Ded 839 og
Tjomslønd.i
LangdaL

Samlet vindmØlle-nei
I Lyngdal vil ikke ha Kvinesheia-utbygging
Lyngdølene ønsker
ikke store terren-
ginngrep og opp
mot 175 meter høye
vindmøIleturbiner
skal prege landska-
pet på lftinesheiå.

Av Toney Enoksen

_En kan iirke redds miijøet nai
en samtiilig ødelegger miljøet,
sa Venstre Torunn Tjomsla[d.

Ute av prosjektet
Dermed sler politikerne i Lyng-
dal et klart nei til Statlrafts
ønske om å endre regulerings-
planen for Kvinesheia vinii-
kraftverk.

Da Olje- og energideparte-
mentet i 2015 tmvilget konse-
sjonen på anlegget, var planen

å reise irurtil 27 vindmøller i et
område som strekker seg lia
Solheia like nord for §oms-
land i Lyngdal kommune, til
Nordhelle i Kvinesdal.

Dette anlegget skulle etter
planen kunne produserc imtil
60 Mega Watt strøm. I tillegg
skulle det etableres en trans-
formatorstasjon med en kapa-
sitet på over 70 megawatt.

Agder Energi, som eies av
kommunene i de to Agdertyl-
kene, var deleier- og prosjektør
i det oppdnnelige Kvinesheia
vindkraftverk. For to iåI siden
Lral{k Agdcr Energi seg ut av
vindkraftsatshgen, o g overlot
alette tlI Statkraft.

175 meter høye
Fra Olje- og energidepartemen-
tet ga sin konsesjon på prosjek-
tet for snart flre år sialen og
frem til i ilag, har det skjedd
store tekniske fremskritt på
vindturbinene. Ikkc minst kan
hvp-r enhet basert på 2018-tek-

nologi produsere Iangt mer
strøm i forhold til møIler ffa
tial]ig på 2010-talet.

Dette hdf isjeii f6rt til at Ståt-
l<raft foreslår å redusere antall
møller fra 27 til 15 eller 17 møI-
Ier. To-tre av de opptil 175 me
ter bøye møIle]le er tenl<t plas-
sert innen Lyngalal kommunes
grense, mens de resterende er
tegnet ilmen oftrådehe tilhG
rende Kvinesrlal ko[mune.

Dersom mø1lene blt reist,
vil de bli høyere enn masten
på Kaldåsknipen som sEekker
seg over 145 meter fra toppetr
av det 504 meter høye {el]et.

Med større rotorblader og
mer effektive turbiner, kan ef-
fekten på alet foreslåtte anleg-
get økes med over 50 prosent,
til 90 megawatt.

To sider
Dette ønsker ikke lyngdølene
å ha på sin egen eiendom. Na-
turødeleggelsene med brede
veier og bortsprengte tomær

hvor fundamentene skal mon-
teres og kan bli fjernet etter
noen tiår, ønsker ikke politi-
kerne i Lyngdal å ha på seg.

Den eneste som snalket i
mot dette, var Arbeiderparti-
ets Johan Ekeland. Gjennom
flere tiår har han jobbet som
hovedtillitsvalgt for de ansatte
i Agder Energi. Han mener
lyngdølene må se denne saken
fra llere sider.

-Det grønne skiftet er på vei
inn, og 200 vindmøIler er un-
der planlegging i Setesdalen. I
Tyskland bygges det møller til
erstatning kullkm.ft. Jeg var
på et møte med lokalpolitikere
på Smø]a, hvor Norges stØrste
vindkmftanlegg ]lgger. Da vi
beg),nte å stille kritiske kom-
mentarer om vildmøilepar-
ken, flkk vi til svar «ikke måtte
snakke i mot møllene våre, for
de skapte arbeidsplasser og ga
skatteinntekter»- Den debat-
ten vi har her i dag minner
meg Litt om debatten vi hadde

i 2012. l'or i Kvinesdal var de
enst€mige ilen anilrc veien
enn det vi går inn for. Her er vi
imot. Det viser hvoralan man
ser armerledes på vindkraft
fra steri til sted, sa Aps Johan
Ekelard.
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redde miljøet når
en samtidig øde-
legger miljøet
TORUNN TJOM5LAND

Boliger i Skomrak -Venstre ikke hørt
TorunnTjomsland (V)
forsøkte å overbevise sine
politiske motstandere,
men et klart flertall i
Lyngdlal kommunestlre sa
ja til boliger i Skomrak.

Av Torrey Enoksen

Dermed kan Skomrak AS som
eies og leiles av blant annet Ro-
ald Reme, starte plar.legging av
bollger i området fumerst i Ros-
fiorden. Tjomsland ga klart ti1

kjenne at strandsonen er under
press i Lyngdal. Skomrak er et
av de siste kulturlandskaps-
områdene langs Rosfjorden
som ikke er biitt privatisert.
Venstre-politikeren frykter at
nettopp det vil skje etter at et
flertall i kommunestyret ga
dispensasjon f.a eksisterende
reguleringsplan.

-Nå er det på tide at vi i
L],ngdal ser på dette og tar det
på alvor. lo0-mctersbeltet er
fredet. Kommunen har gått
inn for å bevare lo0-metersbel-
tet, men bLir det gjort? Sjøkan-

ten skal vasre fellesareal for
alle. Det sier stauige føringer.
Vi er et av få land i veralen som
har a.llemannsreti til å ferales I
naturen. Den må vi ta vare pål
Anlegget blir slkkert fnt, men
det gielder å ta vare på 10Gme-
tersbeltet, for det er vårt felles
rekreasjonsområde, sa Tjoms-
land fra talerstoien.

Over ti år etter at de første
planene om å etablere et tudst-
og kor-feranseanlegg med en
marina, restauranter, konfe-
ransemuligheter og et 50-ta.11s

utleieleiligheter, har Skomrak

AS tatt frem igien disse ideene.
Den store forskjellen fra da

sakm var oppe i 2010 tlI da-
gens plan b1e vedtatt i 2015, er
at flmaet ønsker helårsboli-
ger i deler av området. Ifølge
de foreløplge planene er ilet
snal{k om åtte boliger, men un-
der møtet b1e det opplyst at det
kan bli flere. Dette protesterte
Venstre sammen med en repre-
sentant fra KrF mot. Nestleder
av hovedutvalget for miljø',
plan og drift i Lyngiial, Jon
Are Åmland, viste til at både
Fylkesmannen og Vest-Agder

fylkeskommune har anbefait
åt prosjektet ikke gorlkjennes.
Likeve] mener Åmland at en
utbygging kan forskjøme om-
rådet.

- Stranden med bryggeaaleg-
get vil forskjønne området og
gjøre området mer tilgienge-
1ig for folk flest. Det vil ikke
forhindre allmennferdsel i
området, det vil i stedet bevare
muligheten for allmennlieten.
Området er regulert til utleie,
men jeg mener fast bosetning
vil være positilt, mener Åm-
land-


